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§ 223  
 

Adjungering  
 

Beslut 

Arbetsutskottet adjungerar Cathrin Bergenstråhle (M) och Rolf Wasteson (V) till dagens 

sammanträde med rätt att delta i överläggningarna och få sina meningar antecknade till 

protokollet.  

 

- - - - -  
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§ 224 
 

Anmälningar  
 

Beslut  

Anmälningarna noteras till protokollet.  

 

Handlingar i ärendet  

 

Anmälningar till KSAU 7 september 2010 
Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser   
Brev från Björkhagens golfklubb Teknik- och fastighetsdirektören 

Dag Björklund 

  

Rapporter  
Rapportering enlige 16 kap 6 f § 

SoL av ej verkställda beslut en-

ligt 4 kap 1§ SoL – per sista juni 

2010 

 

 

- - - - -  
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§ 225 
 

Delegationsbeslut 
 

Beslut  

Delegationsbesluten noteras till protokollet.  

 

Handlingar i ärendet  

Anmälan av delegationsbeslut vid KSAU den 7 september 2010 

Beslut Delegat 

Yttrande över ansökan från Kustbevak-

ningen om tillstånd till kameraövervak-

ning (tillstyrkan) KFKS 2010/380-109 

Stadsjuristen Helena Meier 

Förteckning nr2/2010 över avtal om upp-

låtelse av lägenheter 

Teknik- och fastighetsdirektören Dag 

Björklund 

Beslutsattestanter pr 2010 inom verksam-

heten Förskola Fritid & Skola 

Verksamhetschefen Einar Fransson 

 

 

 

- - - - -  
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§ 226 KFKS 2010/368-251 
 

Utbyggnadspromemoria för Område D, Lövberga 

Information 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

 

Ärendet 

Detaljplanen för Lövberga vann laga kraft i mars 2005. Under 2008 påbörjades genom-

förandet och under sommaren 2010 har entreprenaden för väg- och VA-utbyggnad hand-

lats upp vilket innebär att JVAB blir entreprenör. Arbetet startar v 37 och planen är att 

allt ska vara färdigställt senast 2011-08-31. 

 

I entreprenaden ingår utbyggnad av befintligt vägnät, upprustning av gångvägen utmed 

Lövbergaviken samt kommunalt VA med LTA.  

 

Anslutning till VA-nätet kommer att bli möjligt när alla VA-arbeten är slutförda och 

gatukostnaderna kommer att debiteras först när hela entreprenaden är slutförd. Då gatu-

kostnadsutredningen är från 2004/2005 och inte omfattas av den sk. takregeln kommer 

den att revideras utifrån de faktiska kostnaderna. Samtidigt pågår en revidering av bud-

geten för projektet vilket innebär att beslut om ny budget kommer att fattas i samband 

med tertialbokslutet i september. Den nya budgeten pekar dock på ett bättre resultat än 

tidigare. 

 

Handlingar i ärendet  

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 26 augusti 2010, rev 7 september 2010 

Bilaga 1 – Ärendeöversikt  

 

Beslutsgång  

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med exploateringsenhetens förslag.  

 

- - - - -  
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§ 227 KFKS 2010/367-251 
 

Utbyggnadspromemoria för Område S, Blåmesvägen m.fl. 
Information 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

 

Ärendet 
Detaljplanen för Område S, Blåmesvägen m.fl. vann laga kraft i december 2005. Under 

2008 påbörjades genomförandet och under våren 2010 upphandlades entreprenaden för 

väg- och VA-utbyggnad vilket gav Frentab AB som entreprenör. Arbetena planeras vara 

avslutade vid årsskiftet 2010/2011. 

 

I entreprenaden ingår en ny vägsträckning (en förlängning av Soldatvägen till Blåmes-

vägen), utbyggnad av befintligt vägnät, en mindre lekplats samt kommunalt VA med 

LTA. Området angränsar västerut till Tollare naturreservat. 

 

Anslutning till VA-nätet kommer att bli möjligt när alla VA-arbeten är slutförda och 

gatukostnaderna kommer att debiteras först när hela entreprenaden är slutförd.  

 

Totalt uppgår hela projektkostnaden till ca 20 000 000 kr anslutningsavgifterna till 

ca 3 400 000 kr och gatukostnadsersättningarna till ca 8 000 000 kr. Dock pekar mycket 

på att projektet kommer att få ett bättre resultat än vad den beslutade budgeten visar. 

Detta beror framför allt på att kostnaderna förväntas bli lägre än tidigare beräknat. 

 

Utbyggnaden av området följer den antagna detaljplanen. I samband med framtagandet 

av planen gjordes en MKB. I MKB:n redovisas bl.a. hur dagvatten från vägar mm på-

verkar miljön. Varken i MKB:n eller på Nacka kommuns miljöenhet kan man se att just 

den här planen skulle ha mer än en försumbar inverkan på miljön och framför allt då på 

Kocktorpssjön. Inte heller kommer utbyggnaden av planen att inkräkta på Tollare natur-

reservat. I samband med att utbyggnaden påbörjats har gränserna för naturreservatet 

noga utmärkts just för att inte missförstånd ska kunna ske. 

 

Lekplatsen finns med i detaljplanen och därmed finns det ett ansvar för kommunen att ta 

med den i genomförandet.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 157 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 200  

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 29 juli 2010, rev 7 september 2010  

Ärendeöversikt  
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Ärendets tidigare behandling  

Beslut i kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 157 
Kommunstyrelsen beslutade att ärendet bordläggs för att återupptas på kommunstyrelsens 

sammanträde den 20 september 2010. 

 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 augusti 2010 § 200  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen att notera informationen till 

protokollet. 

 

Beslutsgång  

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med exploateringsenhetens förslag.  

- - - - -  
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§ 228 KFKS 2010/374-219 
 

Yttrande över Värmdö kommuns översiktsplan, samråds-

handling 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande. 

 

Ärendet  

Detta är Värmdö kommuns tredje översiktsplan och beslut om översyn av planen togs 

2006. Det beslutades att fokus främst skulle vara på bebyggelse- och samhällsutveck-

ling, verksamhetsområden, trafikfrågor, naturmiljö och klimatfrågor.  

 

I likhet med Nacka växer Värmdös befolkning och förväntas göra det även fortsätt-

ningsvis. Detta ställer stora krav på Värmdö kommuns bebyggelse och servicefunktio-

ner. Värmdö har som ambition att främst satsa på centrala Gustavsberg och övriga cent-

rumorter; Hemmesta, Brunn, Björkås och Stavsnäs. Kommunen har också många så 

kallade förändringsområden där det sker stor permanentning. Allt detta ställer höga krav 

på kommunen att satsa på storskalig utveckling av vatten och avlopp vilket tydligt 

framhävs i planen. En annan avgörande fråga i den växande kommunen är förbättrad 

kollektivtrafik och framkomlighet på vägnätet där också Nacka och Värmdö har många 

gemensamma intressen. 

 

Nackas synpunkter rör främst de planer som Värmdö kommun har precis angränsande 

till Nacka. Det handlar om verksamhetsområde och planer på vindkraftverk vid Kil. 

Struktur och utveckling av bebyggelse och trafik är också viktig för Nacka som angrän-

sande kommun varför detta även poängteras. 

 

Synpunkter på samrådshandlingen ska lämnas senast 30 september 2010. 

Läs mer på www.varmdo.se 

 

Handlingar i ärendet  

Planenhetens tjänsteskrivelse den 24 augusti 2010 

Förslag till yttrande 

 

Beslutsgång  

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med planenhetens förslag.  

 

- - - - -  

 

http://www.varmdo.se/


Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 10 (28) 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott  

 7 september 2010 

 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 229 KFKS 2005/677 
 

Förnyelseplaneringen i Boo 
Lägesrapport och uppdatering av tidplaner och områdesindelning 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar de nya tidplanerna och områdesindelningen av förnyelseprojek-

ten i Boo. 

 

Ärendet 

Syftet med förnyelseplaneringen i Boo är att omvandla gamla sommarstugeområden till 

permanenta bostadsområden, bygga ut kommunalt VA och genomföra förbättringar av 

allmänna platser (vägar och parkmark).  

 

Den nya arbetsmodellen för förnyelseplaneringen i Boo har fungerat i två år. Enligt mo-

dellen har förnyelseprojekten delas in i två kategorier, områden som planeras långsiktigt 

med kommunalt huvudmannaskap för allmänna platser och områden som planeras kort-

siktigt med enskilt huvudmannaskap för allmänna platser. Kommunalt huvudmannaskap 

används i en majoritet av projekten. 

 

Tidplaner och områdesindelning för de 36 återstående förnyelseprojekten i Boo har 

uppdaterats i förhållande till de tidplaner kommunstyrelsen beslutade om i september 

2009. I dagsläget befinner sig 13 projekt i utbyggnadsfasen (varav 3 är föremål för pro-

jektavslut), 14 projekt i planeringsfasen och 9 projekt har inte påbörjats. 

 

Enligt de nya önskvärda tidplanerna kommer samtliga förnyelseprojekt tidigast kunna 

vara utbyggda 2016, i jämförelse med förra årets tidplan där målsättningen var 2015.  

Sedan förra året har de önskvärda tidplanerna kunnat uppfyllas för 3 projekt i avslut-

ningsfasen, 3 projekt i utbyggnadsskedet och 2 projekt i planskedet. Totalt har 6 detalj-

planer antagits sista året, men 4 av dessa har överklagats. Övriga projekt har drabbats av 

olika förseningar som främst beror på att utredningar och utbyggnader har tagit längre 

tid än beräknat. 

 

Två nya projekt har lyfts in i förnyelseplaneringen, Björknäs vägförenings områden och 

Boo Gårds vägförenings återstående områden (som redan har kommunalt VA). För des-

sa områden föreslås en planändring från enskilt till kommunalt huvudmannaskap för 

allmänna platser. Bakgrunden är att dessa vägföreningar sedan flera år tillbaka, begärt 

att kommunen ska överta vägarna. Planändring av Björknäs vägförenings områden på-

går redan. En planändring av Boo Gårds vägförenings återstående områden kan tidigast 

påbörjas 2013 efter att förnyelseområden som saknar kommunalt VA planlagts. Innan 

planändring ska vägarnas standard och behov av upprustning utredas. 
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Förnyelseplaneringen tar fortsatt mycket tid och resurser i anspråk. Av den tid som 

tjänstemän inom processerna Miljö & Stadsbyggnad och Teknik rapporterade på stads-

byggnadsprojekt under första halvåret 2010 rapporterades 37 % av tiden på förnyelse-

projekten, i jämförelse med 32 % året innan. 

 

Handlingar i ärendet  

Planenhetens tjänsteskrivelse den 26 augusti 2010 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 augusti 2010 § 232 

Bilaga 1 Schema över tidplaner 

Bilaga 2 Lägesrapporter för projekten 

Bilaga 3 Kartor över stadsbyggnadsskede och huvudmannaskap allmänna platser 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 augusti 2010 § 232 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte de nya tidplanerna och områdesindelning-

en av förnyelseprojekten i Boo och föreslår att kommunstyrelsen antar den uppdaterade 

förnyelseplaneringen.  

 

Beslutsgång  

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med planenhetens förslag.  

 

Protokollsanteckning 

Gunnel Nyman Gräff (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet.  

 

”Socialdemokraterna har tidigare tagit ställning för att gå med på enskilt huvudmannas-

kap i områden med förenklad planläggning. Visserligen är huvudprincipen både i lag-

stiftningen och för oss kommunalt huvudmannaskap, men vi har varit beredda att rucka 

på den för att få fart på utbyggnaden av vatten och avlopp i hela kommunen. 

Vi vill dock mycket kraftigt understryka att en förutsättning för vårt godkännande är att 

planeringen har en planeringshorisont på ungefär tio år och att inga andra förändringar, 

t.ex. styckning av tomter, tillåts i dessa områden. Hela planeringsarbetet ska vara inrik-

tat på att lösa de hygieniska problemen. 

Enligt dagens redovisning ska hela utbyggnaden vara klar till 2016. Det är en försening 

jämfört med föregående års redovisning med ett år. Vi vill trycka på att fler förseningar 

inte är acceptabla. 

Vi vill också understryka att planeringen av de så kallade förnyelseområdena är priorite-

rad och att den också ska prioriteras när Miljö & Stadsbyggnad fördelar sina planerings-

resurser.” 

 

Eva Öhbom Ekdahl (M) lät med instämmande av Stefan Saläng (FP) och Jan-Eric Jans-

son (KD) anteckna följande till protokollet.  

 

”Vi ser med tillfredställelse att förnyelseplaneringen i Boo har tagit fart rejält. För ett 

antal planer har olika omständigheter lett till att tidplanen förskjutits. Det är nu av störs-

ta vikt att de nya tidplanerna hålls och att konstaterade förseningar arbetas in om det är 
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möjligt. Förnyelseplaneringen är fortsatt av mycket hög prioritet och vi förordar att yt-

terligare resurser fördelas till förnyelseområdena om det behövs för att tidplanerna ska 

kunna hållas.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Det är angeläget av miljöskäl att vatten- och avloppssituationen löses i de gamla fri-

tidsområdena i Boo. Det innebär dock inte att vi i Vänsterpartiet accepterar Nackas mo-

dell för förnyelseplanering där det finns en kortsiktig modell med enskilt huvudmannas-

kap för vägar. Vi vill att normalregeln i PBL med kommunalt huvudmannaskap ska gäl-

la även i Nacka. Som generell inriktning vill vi också att man i planer begränsar villaut-

byggnaden och istället försöker förtäta med småskaligt flerfamiljsboende i flerfaniljsvil-

lor. Upplåtelseformen ska i första hand vara hyresrätt. Vänsterpartiet vill ju att kommu-

nen bygger upp ett ny kommunalt bostadsföretag och det kan gärna starta sin verksam-

het med den typen av byggen.” 

 

 

 

- - - - -  
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§ 230 KFKS 2010/246-214 
 

Ändring genom tillägg till de detaljplaner som berörs av 

Björknäs vägförening, inom Björknäs, Eknäs och Tollare, 

kommundelen Boo 
 
Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige antar förslaget till detaljplan. 

 

Ärendet  

Planändringen innebär att kommunen blir huvudman för allmänplatsmark inom de de-

taljplaner där Björknäs vägförening idag är huvudman för drift och underhåll av vägar-

na. Detta ger även förutsättningar för kommun att genom avtal överta drift och underhåll 

av de vägar som tillhör Björknäs vägförening utanför planlagt område. 

Kommunens övertagande av all allmän platsmark gäller endast inom detaljplanelagt 

område. I övrigt övertar kommunen endast drift och underhåll av vägarna. 

Genom lantmäteriförrättning ska sedan vägföreningen upplösas. Miljö- och stadsbygg-

nadsnämnden tillstyrkte planförslaget vid sitt sammanträde den 25 augusti 2010.  

 

Handlingar i ärendet  

Planenhetens tjänsteskrivelse den 30 augusti 2010 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 augusti 2010 § 233 

Denna tjänsteskrivelse 

Utlåtande 

Planbestämmelse 

Planbeskrivning 

Förteckning över berörda detaljplaner 

Översikt över berörda detaljplaner 

Varje detaljplans omfattning redovisas på bifogade kartor 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 augusti 2010 § 233 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos kommun-

fullmäktige att planförslaget antas. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till Miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag. 
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Beslutsgång  

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande.  

 

Stefan Saläng (FP) deltog ej i behandlingen av ärendet. 

- - - - -  
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§ 231 KFKS 2010/395-305 
 

Förvärv fastigheten Sicklaön 269:1 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet utan eget ställningstagande till 

kommunstyrelsen.  

 

Ärendet 
Nysätra Fastighets AB äger fastigheten Sicklaön 269:1 med adress Planiavägen 28-32. 

Nuvarande ägare avser att sälja fastigheten genom att avyttra det bolag som äger fastig-

heten.  

Kommunens intresse av fastigheten är strategiskt. Fastigheten gränsar inom kvarteret till 

kommunens mark med fotbollsplan, nybyggda Sickla sporthall och Sickla skola. Områ-

det lämpar sig väl för förskole- och grundskoleverksamhet samt fortsatt kulturell verk-

samhet baserat på att Konstnärernas Kollektiv Verkstad (KKV) utvecklar sin verksam-

het i fastigheten.  

 

I samband med förvärvet erbjuds KKV att fortsätta hyra lokaler i fastigheten på samma 

villkor som idag fram till en ombyggnad. Efter ombyggnad gäller villkor som ligger i 

paritet med alternativ de erbjudits vid en avflyttning från fastigheten.  

 

Den totala investeringen med ett underliggande fastighetsvärde och kalkylerad ombygg-

nadskostnad uppgår till ca 150 Mkr varav förvärvet sker 2010 och ombyggnaden under 

åren 2011-2013. Ytterligare investeringar kan komma till efter beslut baserad på en 

översyn av hela kvarterets långsiktiga användning. Sådana investeringar bedöms komma 

efter 2013.  

 

Handlingar i ärendet  

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 31 augusti 2010 

 

Beslutsgång  

Arbetsutskottet beslutade att överlämna ärendet utan eget ställningstagande till kom-

munstyrelsen.  
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Protokollsanteckning 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Vänsterpartiet ser det positivt att kommunen förvärvar fastigheten som tidigare inrym-

de fabriken Precisionsverktyg. Fastigheten har en strategisk placering och skulle ge 

kommunen möjligheter att lösa behov av skol- och förskolelokaler i området. Det skulle 

också innebära förutsättningar för Konstnärernas kollektivverkstad (KKV) att kunna 

stanna kvar i byggnaden och i kommunen. ” 

 

 

 

- - - - -  
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§ 232 KFKS 2006/962-530 
 

Remiss Busstrafikutredning i ostsektorn (SL 2010) 

  
Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott antar föreslaget yttrande daterat 2010-08-27. 

 

Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 2 i kom-

munstyrelsens delegationsordning. 

 

Ärendet 

Utredningen 

Under 2007 tog SL fram en idéstudie som visade att tunnelbana till Nacka bäst skulle 

uppfylla målen om att skapa en robust, och långsiktigt hållbart transportsystem i ostsek-

torn. Då det visade sig att tunnelbanan inte skulle inrymmas i de statliga investerings-

planerna för perioden 2010-2021 initierades Busstrafiksutredningen i ostsektorn. Den 

ska visa hur delar av Nacka och Värmdö kommun ska kunna kollektivtrafikförsörjas 

med buss fram till 2030 då tunnelbanan beräknas kunna täcka delar.  

 

Redan idag finns problem med bristande kapacitet i busstrafiken under framförallt hög-

trafik. Direktlinjer föreslås till flera målpunkter i norra innerstan. Kollektivtrafikkörfäl-

ten bör utökas betydligt på både Värmdöleden och Värmdövägen.  Förbättringar på kol-

lektivtrafikkörfälten i riktning mot Slussen är viktigast och bör ske omgående. De plane-

rade förbättringsåtgärderna på kollektivtrafikkörfälten bör genomföras innan år 2012 för 

att tillgodose kollektivtrafikbehovet under genomförande av de stora infrastrukturpro-

jekten. 
 

Nackas synpunkter är huvudsakligen följande 

Utredningen visar att det är nödvändigt med en utbyggd kollektivtrafik i Ostsektorn. 

Nacka menar att det är en nödvändighet för att sektorn ska kunna fortsätta att ta sin del 

av regionens bostadsutbyggnad. Nacka anser att utredningen visar att behov att 

bygga tunnelbana finns redan nu, busskörfält diskuteras eftersom medel inte är 

avsatt i infrastrukturplanen. 

Det är bra med direktbussar till olika mål.  

 

Ytterligare utbyggnad på Värmdöleden av kollektivtrafikkörfälten måste utredas med 

Trafikverket. Nacka anser att fordonskörfälten inte kan ianspråktas för separata kollek-

tivtrafikkörfält. 

Värmdövägen är kommunens huvudgata för fordonstrafik och huvudcykelstråk. De fy-

siska förutsättningarna medger inte genomgående kollektivtrafikkörfält i bägge riktning-

arna. Det är dock mycket viktigt att gaturummet utformas så att alla trafikslag kan rym-

mas på ett så hållbart sätt som möjligt. 

 

Det är bra att alternativet kollektivtrafik via vatten, den så kallade Sjövägen Stockolm – 

Nacka – Lidingö, omnämns. 
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Handlingar i ärendet  

Trafik & Vägs tjänsteskrivelse den 27 augusti 2010 

Förslag till yttrande 

 

Beslutsgång  

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Trafik & Vägs förslag.  

 

Protokollsanteckning 

Gunnel Nyman Gräff (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet. 

 

”Socialdemokraterna kan inte nog understryka att behovet av tunnelbanan till Nacka 

centrum och vidare till Orminge sedan länge är uppfyllt. Nacka och Boo är tillsammans 

med Värmdö en starkt växande del av Stockholmsregionen, men kollektivtrafiken är 

inte på långa vägar anpassad till det. Till skillnad mot den moderate SL-ordföranden 

anser varken vi socialdemokrater från Nacka eller i landstinget att tunnelbanan är fär-

digbyggd. Tvärtom behövs den byggas ut på flera håll, och också hit ut till Nacka. Regi-

onen behöver hållas ihop när det gäller den kollektiva infrastrukturen. Av samma skäl är 

vi socialdemokrater i Nacka och i SL/landstinget överens om att Saltsjöbanan måste 

behålla sin tågstandard för att inte minska i kapacitet. Till det måste den rustas och mo-

derniseras och dubbelspår byggas för utökad turtäthet.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Kommunens skrivelse påpekar det stora behovet av en utökad och förbättrad kollektiv-

trafik i Nacka både på kort och längre sikt. På kort sikt är det viktigt att busstrafiken 

förbättras med utökad kapacitet och turtäthet samt med förbindelser som inte bara har 

Slussen som slutstation. På lite längre sikt måste dock stomtrafiken i Nacka lösas med 

spårtrafik. Därför är det angeläget att tunnelbanan till Orminge omgående börjar projek-

teras. Detta är förutsättningarna för att både öka andelen kollektivtrafikresenärer i Nacka 

men också för att på ett miljö- och klimatriktigt sätt kunna möte det ökade resebehovet 

som folkökningen i Nacka innebär. Med en ny rödgrön majoritet i landstinget skulle det 

komma att ske.” 

 

Erik Langby (M) lät, för den moderata gruppens räkning, anteckna följande till protokol-

let. 

 

”Kommunens yttrande berör de frågor som remissen omfattat rörande busstrafiken på 

lång sikt i Ostsektorn. Utöver det vill vi från moderat sida understryka behovet av spår-

trafik. Saltsjöbanan, öppnad 1893, måste få en rejäl modernisering med utbyggda dub-

belspår, moderna vagnar, radikalt ökad turtäthet och sittplatskapacitet, ny högbro över 

Danvikskanalen så tåget blir oberoende av broöppningar samt handikappanpassning av 

alla stationer och hållplatser. Saltsjöbanan måste fortsatt gå in till Slussen och vi säger 

bestämt nej till alla manövrar som riskerar att den kortas av och stannar vid Sickla. 

Tvärbanan behöver byggas ut så den kopplas till Saltsjöbanan vid Sickla. Resande från 

Nacka ska kunna byta från Saltsjöbanan till Tvärbanan över perrong eller direkt gå på 
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Tvärbanan vid några stationer (Sickla, Nacka Station, Saltsjö-Järla). Moderniseringen 

får inte bara innebära att man lappar och lagar och sedan om 10-15 år riskerar nedlägg-

ning eller avkortning. En modernisering måste syfta på en fortsättning mer än 100 år 

framåt. I enlighet med den regionplan (”Regional Utvecklingsplan För Stockholms län – 

RUFS”) som landstingsfullmäktige antog i maj 2010 så vill vi att tunnelbanans Blå linje 

byggs ut till Nacka Centrum och Orminge så snart landtinget och staten har pengar till 

detta projekt, vilket bör kunna förverkligas omkring 2025. Nacka behöver således både 

moderniserad och helt ny spårtrafik.” 

 

 

 

- - - - -  
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§ 233 KFKS 2010/93-709 

Kundval för korttidsvistelse enligt LSS 
Komplettering med anledning av återremiss 

 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige beslutar införa kundvalssystem för korttidsvistelse enligt 

lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade fr.o.m. den 1 januari 2011. 

 

2. Kommunfullmäktige fastställer checkbelopp enligt följande. 

 

 

Kommunal 

anordnare 

Kronor per 

dygn 

Privat 

Anordnare 

Kronor per 

dygn 

Nivå 1   3 000 Nivå 1   3 180 

Nivå 2   3 600 Nivå 2   3 816 

Nivå 3   4 200 Nivå 3   4 452 

 
 

Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36§ 

kommunallagen, den 19 april 2010 att återremittera ärendet för att göra en ordentlig 

konsekvensanalys avseende ersättningsnivåernas möjligheter att för verksamheten skapa 

god kvalitet. Social- och äldrenämnden behandlade återremissen vid sitt sammanträde 

den 24 augusti 2010 och beslutade då att vidhålla sitt tidigare förslag till beslut. 

Ärendet 

Social- och äldrenämnden har tidigare fattat beslut om att föreslå kommunfullmäktige 

att införa kundval för korttidsvistelse enligt lagen om stöd och service till vissa funk-

tionshindrade, LSS. Syftet med korttidsvistelsen är att ge den enskilde möjligheten till 

rekreation och miljöombyte och/eller tillfälle till avlösning för anhöriga. 

 

Kundvalssystemet innebär att kommunala och privata anordnare bedriver verksamhet på 

lika villkor och erhåller samma ersättning inom ramen för tre olika nivåer. Konkurren-

sen mellan olika anordnare stimulerar till kvalitetsförbättringar och etablering av nya 

verksamheter med olika efterfrågade inriktningar. 
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Handlingar i ärendet  

Social- och äldrenämnden den 24 augusti 2010 § 133 

Kommunfullmäktige den 19 april 2010 § 67 

Socialtjänstens tjänsteskrivelse den 22 juni 2010 

Bilaga 1: Bedömningsinstrument 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Social- och äldrenämnden den 24 augusti 2010 § 133 

Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige beslutar införa kundvalssystem för korttidsvistelse enligt 

lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade fr.o.m. den 1 januari 2011. 

 

2. Kommunfullmäktige fastställer checkbelopp enligt följande. 

 

 

Kommunal 

anordnare 

Kronor per 

dygn 

Privat 

Anordnare 

Kronor per 

dygn 

Nivå 1   3 000 Nivå 1   3 180 

Nivå 2   3 600 Nivå 2   3 816 

Nivå 3   4 200 Nivå 3 4 452 

 

3. Social- och äldrenämnden beslutade att anta bilagda villkor under förutsättning 

att kommunfullmäktige beslutar enligt ovan. 

 

4. Social- och äldrenämnden beslutade att den kommunala produktionen Verksam-

hetsområdet Sociala Stödresurser ska utgöra ickevalsalternativet enligt 9 kap 2§ 

Lagen om Valfrihetssystem. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 april 2010 § 67 

Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen återremitterades 

ärendet för att göra en ordentlig konsekvensanalys avseende ersättningsnivåernas möj-

ligheter att för verksamheterna skapa god kvalitet. 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) och Stefan 

Saläng (FP) bifall till Social- och äldrenämndens förslag. 

 

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade följande tillägg till Social- och äldrenämndens förslag.  

 

”Kundvalet ska träda ikraft efter det att kommunens nuvarande korttidsvistelse enligt 

LSS flyttat till de nya gemensamma lokalerna.” 

 

Beslutsgång  

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls m fl yrkande.  
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Arbetsutskottet beslutade avslå Gunnel Nyman Gräffs tilläggsyrkande. 

 

Reservation 

Gunnel Nyman Gräff lät för Socialdemokraterna reservera sig mot beslutet och ingav 

följande. 

 

”För oss socialdemokrater känns det märkligt och helt oförståligt att den moderatstyrda 

majoriteten inte kan tänka sig att avvakta med införandet av kundval för korttidsvistelse 

enligt LSS till dess att de två kommunala verksamheterna har genomfört sin flytt till nya 

lokaler. Tjänstemännen informerade oss nämndpolitiker om att det ännu, 4 månader för 

kundvalssystemets planerade införande, inte finns något beslut om vilka lokaler man ska 

flytta till. Det framkommer dessutom med all tydlighet att verksamheterna inte kommer att 

klara av sin budget utifrån checkbeloppen så länge de finns kvar i nuvarande lokaler. När 

verksamhetsföreträdare säger att de inte kommer att klara av att driva verksamheten med 

bibehållen kvalité och den moderatstyrda majoritetens politiker ändå driver på beslutet tar 

dessa politiker på sig ett stort ansvar. Med brått mod beslutar man att barn och ungdomar 

med funktionsnedsättning under en period ska få uppleva försämrad kvalité när de är på 

korttidsvistelse till fördel för kundvalets införande. Men tyvärr blir det ofta så för majorite-

ten, d.v.s. att kundvalssystemet går före kvalitén, och i det här beslutet till nackdel för barn 

och ungdomar med funktionshinder.  

 

Föräldrar till de barn och ungdomar som nyttjar de två aktuella korttidsvistelserna har visat 

oro för vad kundvalet med dess checkbelopp kan komma att innebära för verksamheternas 

möjlighet att skapa god kvalité. Vi socialdemokrater har haft kontakter med flera föräldrar 

och tagit del av deras oro. Vi har också tagit del av vad de upplever som god kvalité i verk-

samheterna. Det finns ett stort värde i att föräldrarna ska få vara med när tjänstemännen tar 

fram sitt utvärderingsunderlag. Självklart är det dessa föräldrar som bäst kan lyfta fram 

viktiga frågeställningar som kvalitetsuppföljningen ska söka svar på. Att som den moderat-

styrda majoriteten inte vilja komplettera tjänstemännens frågeställningar om god kvalité 

med vad som föräldrarna upplever som god kvalité är beklagligt då det är föräldrarna som 

har den största erfarenheten av och förståelsen om vad som är kvalité för just dem och deras 

barn och ungdomar.” 

 

Protokollsanteckning 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Vänsterpartiet framhärdar i motståndet mot kundvalet. Samma argument gäller för det-

ta som för de andra kundvalen. Det går inte att garantera kvalitén för brukarna. Man 

hinner inte följa upp de olika utförarna i den utsträckning som skulle behövas. Innan 

uppföljning och utredning genomförs finns det risk för att människor far illa och inte får 

den hjälp de har rätt till. Vänsterpartiet motsätter sig också att resurser som skulle kunna 

användas till verksamhet istället hamnar som vinst i de privata företagens fickor.” 

 

- - - - -  
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§ 234  
 

Ny lag om offentlig upphandling, LOU 
Information 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

Upphandlingsexpert Per-Olof Andersson ger en information om de förändringar som 

gäller fr o m 15 juli 2010 i lagen om offentlig upphandling, LOU. 

 

Handlingar i ärendet  

Upphandlings presentation 

 

Beslutsgång  

Arbetsutskottet beslutade att notera informationen till protokollet.  

 

 

 

- - - - -  
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§ 235 KFKS 2010/268-041 
 

Mål & Budget 2011-2013  
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen notera informationen med 

hänvisning till att den fortsatta hanteringen sker i Mål & Budgetprocessen. 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret förslag utgår från budgetdirektiv, kommunstyrelsens beslut om 

ramar för 2011-2013 samt reglemente för väsentlighets- och riskanalys och intern kon-

troll. Stadsledningskontoret har identifierat kommunstyrelsens väsentliga områden för 

de kommande fem till tio åren och föreslår strategiska mål till kommunfullmäktige.  

Kommunstyrelsen fastställer själv de nyckeltal och målnivåer som hör till varje strate-

giskt mål.  

 

En strävan i målstyrningsprocessen har varit att minska både antalet strategiska mål och 

nyckeltal i jämförelse med Mål & Budget 2010-2012. Därmed har Kommunstyrelsens 

nyckeltal minskat med hälften till 25 från 52. De nyckeltal som tidigare legat direkt un-

der Kommunfullmäktige föreslås flyttas till Kommunstyrelsen. Detta gäller de sju nyck-

eltal som tidigare funnits under de övergripande målen valfrihet, starkt medborgarinfly-

tande, kommunal ekonomi i balans samt lägsta möjliga skattesats och påverkbara avgif-

ter, se tabell 1. Underlaget följer förövrigt strukturen med åtta övergripande mål enligt 

tidigare beslut i Kommunfullmäktige. 

 

Stadsledningskontoret har skissat på att även minska antalet övergripande mål från nu-

varande åtta till sex mål. De övergripande målen God livsmiljö och långsiktigt hållbar 

utveckling samt Trygg och säker kommun skulle kunna sammanslås till ett mål som 

skulle heta God livsmiljö. Det övergripande målet Kommunal ekonomi i balans skulle 

kunna ändra namn till God ekonomi som är ett högre mål än lagens krav på att ha en 

ekonomi i balans och som bättre matchar med de finansiella nyckeltalen. Det övergri-

pande målet lägsta möjliga skattesats skulle i skissen istället kunna bli ett strategiskt mål 

under det övergripande målet God ekonomi. 

 

Handlingar i ärendet  

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 augusti 2010 

 

Yrkande 

Erik Langby (M) yrkade att arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen notera informatio-

nen med hänvisning till att den fortsatta hanteringen sker i Mål & Budgetprocessen.  

 

Beslutsgång  

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 
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Gunnel Nyman Gräff (S) och Karl-Axel Johansson (S) deltog ej i beslutet med hänvis-

ning till Socialdemokraternas förslag till Mål & Budget 2011-2013. 

 

- - - - -  
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§ 236 KFKS 2008/80 

Tillägg till kommunstyrelsens reglemente om utvidgning 

av VA-verksamhetsområde  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

I punkten J i kommunstyrelsens reglemente införs följande ansvarsområde för kommun-

styrelsen 

 

3. Besluta om verksamhetsområde för den allmänna vattenförsörjnings- och av-

loppsanläggningen, i de fall kommunfullmäktige genom antagen detaljplan tagit 

ställning till att vattentjänster ska tillhandahållas enligt lagen om allmänna vat-

tentjänster. 

Ärendet 

Förslaget innebär att det i kommunstyrelsens reglemente ska tas in en bestämmelse om 

att kommunstyrelsen ska kunna fatta de formella besluten om att utvidga va-

verksamhetsområdet i de fall det av en antagen detaljplan framgår att va-försörjningen 

ska ske genom en allmän anläggning. Dessa beslut fattades enligt den tidigare va-

lagstiftningen av den nämnd som var utsedd att vara huvudman för anläggningen, men 

lagstiftningen pekar idag inte ut annat än att beslutet ska fattas av kommunen, vilket 

innebär kommunfullmäktige om fullmäktige inte bestämmer att beslutet kan fattas av en 

nämnd/styrelse om fullmäktige principiellt redan tagit ställning till hur va-lösningen ska 

se ut genom en detaljplan. 

 

Handlingar i ärendet  

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 augusti 2010 

 

Beslutsgång  

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag.  

- - - - -  
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 237 KFKS 2010/251-007 
 

Revisionsrapport nr 3/2010; Granskning skydd mot mu-

tor och bestickning 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrap-

port nr 3/2010; Granskning avseende skydd mot mutor och bestickning. 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktiges revisorer har granskat hur kommunens skydd mot oegentligheter 

främst i form av mutor ser ut. Kommunstyrelsen föreslås anta ett yttrande som belyser 

revisorernas huvudsakliga synpunkter, vilka avser bland annat behovet av ett tydligt 

kommunicerat förhållningssätt från kommunledningen, risk för mutor som en del av 

nämndernas väsentlighets- och riskanalys, utarbetade kontrollrutiner och -system för 

inköp och analys av gjorda inköp samt behovet av utbildning och information. 

 

Handlingar i ärendet  

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 augusti 2010 

Förslag till yttrande 

 

Beslutsgång  

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Gunnel Nyman Gräff (S) och Karl-Axel Johansson (S) deltog ej i beslutet utan avvaktar 

med ställningstagande till kommunstyrelsen.  

 

Protokollsanteckning 

Gunnel Nyman Gräff lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet.  

 

”Vare sig utredarna Ernst & Young eller Stadsledningskontoret tar upp frågan om att 

högre chefer också kan bli mutade eller själva muta (besticka), vilket är i högsta grad 

förvånansvärt. Vi läser och hör ofta i massmedia att höga chefer förfar oegentligt i ar-

betslivet. Det kan till och med vara så att de högsta cheferna har större möjligheter att (i 

lönndom) ta emot muta eller själva muta, eftersom de har en större rörelsefrihet än an-

ställda på lägre nivåer. 

Vi är också förvånade över den begränsning som stadsledningskontoret gör, när man 

”…utgår ifrån att granskningen avser risken för att någon tar muta, inte för att någon i 

kommunen besticker någon annan…” Någon sådan begränsning finns inte i gransk-

ningsrapporten. Vi menar att det är en felaktig och obegriplig utgångspunkt. Vi har ju 

till exempel sett att falska fakturor har förekommit i kommunal verksamhet. Bestickning 

eller förskingring? Man brukar också tala om ”vänskapskorruption”, vilken dessutom 

kan förekomma på vilken nivå som helst i en organisation. 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Stadsledningskontoret vill inte skriftligen uttala att mutor är förbjudna i tjänsten i Nacka 

kommun och jämför med att det inte står i några kommunala anvisningar att mord eller 

misshandel är förbjudet i den kommunala verksamheten. Vi menar att muta (eller be-

stickning) är något man inte har talat om tidigare, det är ju därför granskningen av har 

beställts, och att det av den anledningen gott kan nämnas vid sitt rätta namn. Dessutom 

är muta och bestickning något som egentligen definitionsmässigt endast förekommer i 

arbetslivet eller i annan affärsverksamhet.       

Vi socialdemokrater anser att bekämpning av korruption är en mycket viktig demokra-

tisk fråga. Som kommunmedborgare måste man kunna lita på och ha förtroende för att 

allt går rätt till i den kommunala verksamheten, som därför måste vara så transparent 

som det någonsin går. Ytterst är det politikerna i kommunstyrelsen som ansvarar för 

detta, vilket framgår av Ernst & Youngs granskning.” 

 

 

- - - - -  

 

 
 


